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csörög a Pannon GSM 

Kedves olvasóink! Közérdekű problé-
máikat, észrevételeiket, tapasztalataikat 
ezen a héten Újszászi Ilonával oszthatják 
meg. Ügyeletes újságfró munkatársunk 
várja hívásaikat munkanap reggel 8 és 10 
óra között, vasárnap 14 és 15 óra között a 
06-20-9432-663-as rádiótelefon-számon. 
Elveszett tárgyaikat kereső, illetve talált 
tárgyakat visszaadni szándékozó olvasóink 

ingyenes hirdetésben tehetik közzé mondandójukat. Hirdetés-
felvétel: 8 és 18 óra között a 06-80-820-220-as zöld számon, il-
letve személyesen a Sajtóházban és hirdetőirodáinkban. 

Terhelő a d a t o k 

Orvos tanha l lga tók fizikai mérésgyakor l a t a t végeznek . A tantervi i 
(Fotó: Karnok Csaba) 

részeként csökkenne a z ó r a s z á m u k . 

Belváros. A szegedi cent-
rum csinosítása nagyon he-
lyes cselekedet - véli a 493-
422-es számú telefonvonal 
tulajdonosa - , de érthetetlen, 
miért nem újítják föl a Feke-
teházat, az akadémiai épüle-
tet, az úgynevezett Sellő-há-
zat, a bőrklinikát? A Kárász 
utcai épületek újjászületése 
után is folytatódik a belváro-
si értékes épületek fölújítása 
- mondta az ÉKF Kft. ügy-
vezető igazgatója, Kerekes 
Péter. 

C ián . A gyálaréti ker-
tünkbe döglött madár poty-
tyant. Ebből is látszik, mek-
kora a baj a Tisza körül -
vonta le a következtetést 
nyugdíjas olvasónk. - Meg-
döbbentem, hogy az illetékes 
miniszter meg sem jelent a 
helyszínen. A ciánszennye-
zés jelentőségét most csök-
kenteni igyekeznek, de sze-
rintem csak azért, hogy ne 
romoljon tovább a ,/ománi ai 
kapcsolat". A vegyészek utó-
lagos magyarázkodása pe-
dig felelőtlenségre utal -
mondott telefonon véle-
ményt Hunyadi László 
(20/92-83-039). 

Foci. A Szeged LC addig 
kellett, a polit ikusoknak, 
amíg a „kezdő rúgásokkal" 
népszerűsíthették - magukat, 
most, mikor a foci szorulna 
segítségre, a város vezetői 
„elzárkóznak" - „csörgött" 
Kiss József. Kié lett a do-
rozsmai focipálya? - kérdezi 
Szabó Ferenc (460-647), aki 
büszke arra, hogy Kiskundo-
rozsma 20-30 éve jelen van a 
megyei első osztályban. 

DM-információ 
A Tisza védelméért szer-

vez demonstrációt csütörtö-
kön 17 órakor a Klauzál té-
ren a Magyar Demokrata Fó-
rum szegedi szervezete. Az 
akció célja, hogy arra irányít-
sa a figyelmet: megelőzhető 
a környezeti katasztrófa, il-
letve a tragédia utáni egy-
másra mutogatás. 

Az MDF-demonstráción a 

J á t s z ó t e r e k . A fölúj í-
tandó játszóterek közé kel-
lene sorolni a Csongrádi 
sugárút 86-92. számú, U 
alakú ház előttit - javasolja 
Cs. G. Az újszegedi gyere-
kek mikor kapnak játszóte-
ret a Ligetbe? - kérdezte 
M. M., az i f j ú apa. A 
közgyűlés pénteken dönt 
arról, hogy megbízza-e a 
Szegedi Környezetgazdál-
kodási Kht.-t a játszótérfej-
lesztési program elvégzésé-
vel - kaptunk választ Szol-
noki László műszaki igaz-
gatóhelyettestől. - Ha pozi-
tív a döntés, azonnal el-
kezdődik a program: az 
esz tendő végéig minden 
városrészben lesz új játszó-
tér, a régiek felújítása pedig 
folytatódik. A cég azt ter-
vezi, hogy tfz év alatt ki-
cseréli az utcai játszószere-
ket. Az újszegedi Ligetben, 
a Vidámpark önkormány-
zati területén még ebben az 
évben fölépül egy új, körbe 
kerített játszótér. 

Kamionok. Az Izabella-
hfd közelében, a régi parko-
ló helyén már jó ideje tábla 
tiltja a kamionok parkolá-
sát. De az országút vándo-
rai mit sem törődnek a táb-
lával - hívta föl a szabályta-
lanságra a „hatóságok" fi-
gyelmét V. Z. Olvasónk 
úgy véli, a híd lábánál állo-
másozó mamut járművek 
rontják a közeli szálloda és 
üzletsor küllemét, fönntart-
ják a balesetveszélyt. 
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különböző társadalmi szerve-
zetek képviselői, a szakértők, 
a tudósok elmondják vélemé-
nyüket a napokban lejátszódó 
katasztrófa, a Tisza ciánnal 
való szennyezésének okairól 
és következményeiről. A ren-
dezvényen rámutatnak a ro-
mán kormány felelősségére, 
majd a szegedi politikusok és 
civilek petíciót nyújtanak át a 
román konzulnak. 

Eltérő ó 

Ahány szak , annyi fé le 
tanrend. A f e l sőok t a t á s -
b a n t a n u l ó d i á k o k het i 
ó r a s z á m á t ö s s z e v e t v e 
a z o n b a n á l t a l á n o s s á g -
b a n m e g á l l a p í t h a t ó , 
h o g y a l e g n a g y o b b ter-
h e l é s n e k a z o r v o s t a n -
hal lgatók v a n n a k kitéve. 
K e v e s e b b k u r z u s t ke l l 
t e l j e s í t e n i ü k a j o g á s z 
h a l l g a t ó k n a k , s m é g 
enné l is „ l a z á b b " a ter-
m é s z e t - v a g y a bö lcsé -
sze t tudományi k a r o n ta-
n u l ó e g y s z a k o s d i á k o k 
ó ra rend je . 

A beiratkozást követően 
mostanra a Szegedi Tudo-
mányegyetem legtöbb hallga-
tója összeállította a második 
félévre érvényes órarendjét. 
Míg egyes képzésekben egy-
séges tanrend szerint tanul-
nak a diákok, addig más sza-
kokon többé-kevésbé saját 
maguk határozzák meg óra-
beosztásukat. Az előbbire az 
orvos vagy a jogászképzést, 
az utóbbira pedig a termé-
szet- vagy a bölcsészettudo-
mányi szakokat lehet példa-
ként említeni. A bölcsészkar 
történelem szakos hallgatói 
számára például csupán 
annyit Írnak eló, hogy a kép-
zés alatt hány előadást és sze-
mináriumot kell felvenniük. 
Azt maguk dönthetik el a diá-
kok, hogy mikor és milyen 
sorrendben veszik fel a kur-
zusokat, így az is előfordul-
hat, hogy valaki a huszadik 
századi történelmet kezdi ta-
nulni az első évben, s csak a 

A Szegedi Tudomány-
e g y e t e m r e k t o r a é s he-
lye t t e se i t e g n a p b e s z á -
m o l t a k a r ró l , mi tö r t én t 
e d d i g a j a n u á r e l s e j é n 
m e g a l a k u l t i n t é z m é n y -
ben a z integráció jegyé-
ben , és milyen f e l ada to -
k a t kell e lvégezni a z idei 
év végé ig . 

Dr. Mészáros Rezső rek-
tor tegnap sajtótájékoztatón 
számolt be arról, mi történt 
eddig a Szegedi Tudománye-
gyetemen az integráció je-
gyében. Mint mondta, az in-
tézmény időarányosan jól áll 
az idei évre tervezett átalakí-
tások végrehajtásával. El-
sőként a központi ellátó szer-
vezetek kialakítása kezdő-
dött el; így a gazdasági igaz-
gatóság a gazdasági főigaz-

írnok a 

tanulmányai végén ismerke-
dik az ókorral. 

Csökkentik 
az óraszámot 
Az orvos és jogász képzés, 

valamint a történelem, fizika 
vagy biológia tanári szakok 
tanrendjét összehasonlítva 
megállapíthatjuk, hogy az 
egy hétre eső óraszámot te-
kintve a legnagyobb terhelés-
nek az orvostanhal lgatók 
vannak kitéve. Kevesebb kur-
zust kell teljesiteniük a jogász 
hallgatóknak, s még ennél is 
„lazább" a természet- vagy a 
bölcsészettudományi karon 
tanuló egyszakos diákok óra-
rendje. Két szak esetén már 
előfordulhat, hogy óraszám-
ban a joghallgatókat is lekö-
rözik. Az orvosképzésben 
egyetlen félévben sem esik 
heti húsz alá a szakmai órák 
száma, a „húzósabb" sze-
meszterekben pedig megha-
ladhatja a negyven órát. A 
szakmai tárgyakat heti 3-10 
órában oktatott idegen, illetve 
latin nyelvi, informatika és 
testnevelés kurzusok egészí-
tik ki. A tanórák mellett az 

orvostanhallgatóknak össze-
sen hatvan hét gyakorlati időt 
kell eltölteniük egészségügyi 
intézményekben. - Nálunk 
hat év alatt az orvostanhallga-
tók terhelése meghaladja a 
7200 órát, szemben a képesí-
tési követelményeket tartal-
mazó kormányrendeletben 
előírt 6000 órával - tájékoztat 
dr. Lednitzky András, az or-
vostudományi kar dékáni hi-

gató vezetésével, valamint az 
adminisztráció a fótitkár irá-
nyításával. Ez év, vagyis az 
úgynevezet t inkubációs 
időszak végére teljesen fel 
kell állniuk és működniük 
kell ezeknek a szervezetek-
nek. 

Ami a kari struktúrát ille-
ti, a tfz karnak májusig kell 
elkészítenie jövőképét, mely 
koncepciók alapján alkotható 
meg az egyetem hosszú távú, 
5-10 évre szóló stratégiai ter-
ve, mely időszak végére be-
fejeződhet az integráció. 

A világbanki hitellel kap-
csolatban dr. Mészáros Re-
zső elmondta: biztos abban, 
hogy Szeged megkapja az 

vatalának vezetője. Elmond-
ja, hogy folyamatban van a 
tanterv reformja, amelynek 
egyik célja az óraszám csök-
kentése. - Az is jó lenne, ha 
növekedne a gyakorlati órák 
aránya az elméleti kurzusok-
kal szemben - mondja a hiva-
talvezető. Az orvostanhallga-
tók jelenleg fele-fele arány-
ban vesznek részt elméleti és 
gyakorlati órákon. 

Kevés óra 
- sok vizsga 

A jogászképzés órarendje 
a félévek során kiegyensúlyo-
zottnak mondható: az óra-
szám heti 23 és között 28 kö-
zött változik. A joghallgatók 
is tanulnak a szakmai tárgya-
kon kfvül egyéb - például 
szociológiai vagy pszicholó-
giai - kurzusokat, négy fél-
éven keresztül testnevelést, s 
az utolsó félévben hathetes 
szakmai gyakorlaton kell 
részt venniük. - Lehet, hogy 
a heti óraszám kevésnek 
tűnik, de ezek között vannak 
nagyon nehéz tantárgyak is, a 
vizsgákra való készülés év 
végén pedig sok időt vesz 
igénybe, s előfordul, hogy 
egy-két vizsga szeptemberre 
tolódik - mondja Horváth 
Péter negyedéves joghallga-
tó. A fizika szakos tanáijelöl-
tek hetente átlagosan 13, a bi-
ológia szakosak 18 órában ta-
nulnak szakmai tárgyakat. 
Emellett nekik is kell úgyne-
vezett általánosan művelő 
kurzusokat (például filozófia, 
közgazdaságtan, szociológia), 

ígért 7,5 milliárd forintot, és 
abban is bízik, hogy az idén 
felgyorsulhat a támogatás fo-
lyósí tásának ügye, és el-
kezdődhet a beruházási ten-
dereztetés. Ugyanakkor saj-
nálatosnak mondta, hogy a 
dolog annyira elhúzódott , 
hogy az integrációban élen 
járók, így a szegediek is el-
vesztették korábbi helyzeti 
előnyüket. - Ha minden az 
eredeti tervek szerint törté-
nik, már állnának az új épü-
letek, és az egyesítés megfe-
lelő infrastruktúra mellett 
történhetett volna - mondta a 
rektor. 

Dr. Mészáros Rezső tájé-
koztatója után a múlt héten 

testnevelés órákat, illetve a 
tanári diplomához szükséges 
pedagógiai és pszichológiai 
tárgyakat felvenniük. Tanul-
mányaik végén tanftási gya-
korlatot végeznek általános 
vagy középiskolákban. 

Mennyiség 
és minőség 

A történelem szakos böl-
csészhallgatók ahányan van-
nak, annyiféleképpen állítják 
össze az órarendjüket. A ta-
nulmányi szabályzat csupán 
annyi megkötést tesz, hogy 
legalább heti tíz órát kell tel-
jesiteniük. - Ebben a félév-
ben tíz órát vettem fel törté-
nelem szakon, ehhez jön még 
egy pszichológia és egy peda-
gógia kurzus, valamint két ál-
talánosan művelő tárgy -
mondja Simon Zsuzsanna tör-
ténelem-földrajz szakos egye-
temista. - Úgy számoltam, 
hogy huszonnégy órám lesz, 
ami kicsit átlag feletti. Általá-
ban 18-20 órát teljesítenek 
hetente a diákok egy félévben 

- teszi hozzá. A hallgatók 
úgy vélik, nemcsak az számit, 
hogy mennyi kurzust vesz fel 
valaki. - Történelem szakon 
vannak olyan szemináriu-
mok, amelyekre egész fél-
éven keresztül készülni kell, 
míg másokra ez nem jellemző 
- állítja Zuh Gyula harmadé-
ves történelem szakos hallga-
tó. Úgy véli, a terhelés az 
órák száma mellett attól is 
függ, hogy milyen „minő-
ségűek" a kurzusok. 

H a g a d ő s Szabo lcs 

megválasztott rektorhelyette-
sek beszéltek legfontosabb 
feladataikról. Dr. Homoki 
Nagy Mária oktatási rektor-
helyettes elmondta, a leg-
sürgősebb feladat a kredit-
rendszer megalkotása ez év 
novemberéig. Emellett egy-
ségessé kell tenni az új intéz-
mény tanulmányi és vizsga-
rendszeré t , mert j e l en leg 
ahány kar - annyi szokás. 
Még az idén el kell kezdeni a 
központi idegen nyelvi lekto-
rátus és a testnevelési tan-
szék felállítását is. Dr. Bene-
dek György tudományos rek-
torhelyettes kijelentette: a 
Szegedi Tudományegyetem, 
mint tudományos intézmény 

Húst kapnak 
a rétisasok 
N a g y menny i ségű ha-

lat, húst helyezett ki a na-
p o k b a n a ré t i sasok, hol-
lók, egyéb r a g a d o z ó ma-
d a r a k t áp lá lásá ra a Tisza 
mentén a Magyar Madár-
tani és Természetvédelmi 
Egyesüle t C s o n g r á d me-
gyei c sopo r t j a . Az akc ió 
e redményeképpen a ritka 
r a g a d o z ó k nem a folyó-
pa r tokon talált, c iánmér-
gezett , elpusztult halat fo-
g y a s z t j á k , s így é l e tben 
m a r a d h a t n a k . 

Az akció azonnal elkezdő-
dött, miután a ciános vfz a me-
gyébe, és Szegedre érkezett -
tudtuk meg dr. Kasza Fe-
renctől, az MME Csongrád 
megyei csoportja alelnökétől. 
Az MME megyei csoportja két 
mázsa, állatok táplálására al-
kalmas halat vásárolt kedvez-
ményesen a Szegedfish Kft.-
től, s helyezett ki erre szóba jö-
hető területen, az itt fészkelő 
rétisasok, hollók, egyéb raga-
dozó madarak számára. A Sze-
gedi Vadaspark, és a Jászberé-
nyi Állatkert három mázsa, 
szintén állateledelként haszno-
sítható nyers húst biztosított, 
ingyenesen, ez a mennyiség is 
kikerült már a ragadozó mada-
rak látogatta területre. A minap 
további ötven kiló húst tettek 
ki a madárvédők, ezt a Pick 
Szeged Rt. adományozta, szin-
tén térítésmentesen. 

- Az akciónak máris megvan 
az eredménye: a madarak rend-
szeresen fogyasztják a kihelye-
zett táplálékot, aminek döntő 
szerepe lehetett abban, hogy ed-
dig nem történt ciánmérgezéses 
ragadozómadár -pusz tu lás 
Csongrád megyében - mondta 
dr. Kasza Ferenc. Kihátigsú-
lyozva: a halat, húst biztosftó 
cégek, szervezetek gyors, ön-
zetlen segítsége rendkívül sokat 
jelentett, s jelenthet továbbra is. 

S hogy a vízimadarakat 
mennyiben érintette a ciánmér-
gezés? Az egyesület tagjai -
akik rendszeresen végzik a 
madármegfigyelést a Tisza 
mentén a szegedi új hídtól a 
határig több, mint ezer récét 
számláltak össze a ciánmérge-
zés előtt. Tegnap viszont már 
csak százat észleltek az emlí-
tett területen, a legnagyobb ré-
szük tehát elvándorolt, mert 
nem talált táplálékot a mérge-
zés után plankton-, rovarlárva-, 
vfzicsiga-, kagylómentessé lett 
vízben. Kárókatonából, azaz 
kormoránból a mérgezés előtt 
háromszázat láttak a madará-
szok, tegnap már csak fele-
annyit. Az itt maradtak való-
színűleg a mérgezett, mozgás-
képtelen halakat fogyasztják -
így a cián, bekerülve a szerve-
zetükbe, a madarakat is elpusz-
títhatja. Sirályokból, szemben 
a mérgezés előtti négyszázzal, 
mintegy száz maradt a Tisza 
Csongrád megyei szakaszán. 

F. C*. 

nagyságát, tudományos ka-
pacitását tekintve precedens 
nélküli; a legnagyobb az or-
szágban és a régióban is, 
ahol a jogfilozófiától a juh-
sajt-készftésig mindennek 
megvan a maga szakértője. 
Legfontosabb faladatának azt 
tartja, hogy az egyetem ki 
tudja használni ezt az adott-
ságot a pályázati tevékeny-
ség összehangolásával. Dr. 
Seres László hallgatói rektor-
helyettes a legfontosabb, ám 
egyben a legnehezebb fel-
adatként a kollégiumi rend-
szer átalakítását jelölte meg. 
Kiemelte még a 107 öntevé-
keny hal lgatói csoport ta l 
kapcsolatos feladatokat, va-
lamint a hallgatói testnevelés 
és sporttevékenység feltéte-
leinek biztosítását. 

K. G . 

Tőzsdei jelentés 
A szerdai kereskedes a Matáv nagy napja lett. A BUX 10340 

ponton fejezte be a napot (+93,5pont). A vállalati eredmények 
fokozatos megemésztése tovább folytatódott. A BUX kosárban 
szereplő papírok átlagos profitnövekedése 1.80o-kal maradt el az 
elemzői várakozásoktól. A Mol eredményét ,ami nagyban függött 
a gázüzletág eredményességétől, nehezen tarthatónak vélik az 
elemzők. Ez a részvény árfolyamán is tükröződött. A Matáv ára a 
lábra kapott pletykák következtében, soha nem látott 
magaslatokra emelkedett és szinte egymaga vitte a hátán az 
indexet. Még 2500 forint fölött is forgott. A Kékkúti papirokra 
ellenajánlat érkezett: immár 9,23 USD a felvásárlási ár. Az 
amerikai importárak januári alakulása nem okozott meglepetést a 
piacnak (0,l°'o-kal emelkedtek az előző hónaphoz képest és az 
előző évi adathoz képest 6.7°o-kal nőttek). 

Részvény nnvn Nyíló Z á r ó á r 
vallóid. változás (%| 

BORSODCHEM 11 500 11 495 0 0,00 
ÉGIS 13 100 12 850 -75 -0,58 
GRABOPLAST 2 790 2 755 -15 -0 ,55 
MATÁV 2 3 1 4 2 440 150 6,52 

MEZŐGÉP 1 950 1 945 0 0,00 
MOL 5 300 5 210 -50 -0 ,95 
OTP 16 490 16 200 -95 -0,58 
PICK 11 505 11 600 -150 -1 ,29 
RICHTER 19 905 19 000 -640 -3 ,25 
TVK 5 380 5 430 55 1,02 
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